

Sultan of Oman Holds Private Sector Responsible For Employing Citizens with Government

The Sultan of Oman, Haitham bin Tariq, stressed the role of the private sector in contributing to the creation of job opportunities for Omanis, calling on the business sector to take advantage of the economic incentives provided by the government to support the employment of citizens.

During his meeting at Al Baraka Palace with Oman Chamber of Commerce and Industry Chairman Faisal Al Rawas at the head of a large delegation of business owners and a number of owners of small and medium enterprises and start-ups, Sultan Haitham bin Tariq stressed that the file of employing job seekers ranks first among the government's priorities. He stressed the role of the private sector in employment, as it bears the responsibility along with the government to provide, train, and qualify citizens with job opportunities, by benefiting from economic incentives, programs, and initiatives. launched by the government to support the private sector."

He called for strengthening the partnership between the government and the private sector, "continuing meetings with the private sector, listening to the visions of businessmen, and discussing proposals and challenges facing the sector, in order to ensure an appropriate environment to promote investments and develop the local economy."

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



سلطان عُمان يحتمل القطاع الخاص مسؤولية توفير المواطنين مع الحكومة

أكد سلطان عُمان هيثم بن طارق، على دور القطاع الخاص في الإسهام في خلق فرص وظيفية للمعمانيين، داعياً قطاع الأعمال إلى الاستفادة من الحوافز الاقتصادية التي توفرها الحكومة لدعم توظيف المواطنين.

وخلال لقائه، بقصر البركة، رئيس غرفة تجارة وصناعة عمان فيصل الرواس على رأس وفد كبير من أصحاب وصاحبات الأعمال وعدداً من

أصحاب المؤسسات الصغيرة والمتوسطة والشركات الناشئة، أكد السلطان هيثم بن طارق أن ملف توظيف الباحثين عن عمل يحتل المرتبة الأولى ضمن سلم الأولويات لدى الحكومة. وشدد على دور القطاع الخاص في التوظيف، حيث يتحمل المسؤولية جنباً إلى جنب مع الحكومة لتوفير فرص عمل للمواطنين وتدريبهم وتأهيلهم، من خلال الاستفادة من الحوافز الاقتصادية والبرامج والمبادرات التي أطلقتها الحكومة لدعم القطاع الخاص.

ودعا إلى تعزيز الشراكة بين الحكومة والقطاع الخاص، «واستمرار اللقاءات مع القطاع الخاص والاستماع لرؤى رجال الأعمال ومناقشة المقترحات والتحديات التي تواجه القطاع؛ بهدف ضمان توفير بيئة ملائمة لتعزيز الاستثمارات وتنمية الاقتصاد المحلي»

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Qatar's Trade Surplus Falls 10% in September

Qatar's merchandise trade balance surplus, which represents the difference between total exports and imports, decreased in September by 10.7 percent to 17.7 billion riyals (\$4.8 billion) year-on-year compared to the same month last year, and by about 2.08 billion riyals, or 10.5 percent, compared to August.

According to the National Planning Council, the value of Qatar's total exports, which include exports of local origin and re-exports, fell by 5.7 percent to almost 27.6 billion riyals year-on-year, and by 7.9 percent month-on-month.

On the other hand, the value of merchandise imports during the month of September increased by 4.9% to reach about 9.9 billion riyals on an annual basis, a decrease of 2.8%, compared to August.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



فائز الميزان التجاري القطري ينخفض 10 % في سبتمبر

انخفض فائز الميزان التجاري السلعي لدولة قطر، والذي يمثل الفرق بين إجمالي الصادرات والواردات، خلال شهر سبتمبر (أيلول) الماضي، بنسبة 10.7 في المئة، إلى 17.7 مليار ريال (4.8 مليار دولار)، على أساس سنوي، مقارنة بالشهر نفسه من العام الماضي، وبمقدار 2.08 مليار ريال تقريباً؛ أي ما نسبته 10.5 في المئة، قياساً مع أغسطس (آب).

وبحسب المجلس الوطني للتخطيط، فقد تراجعت قيمة إجمالي الصادرات القطرية، التي تشمل الصادرات ذات المنشأ المحلي وإعادة التصدير، بمعدل 5.7 في المئة، إلى 27.6 مليار ريال

تقريباً على أساس سنوي، وبنسبة 7.9 في المئة على أساس شهري.

من جانب آخر، ارتفعت قيمة الواردات السلعية، خلال شهر سبتمبر، بنسبة 4.9 في المئة، لتصل إلى نحو 9.9 مليار ريال على أساس سنوي، وبانخفاض 2.8 في المئة، مقارنة بشهر أغسطس.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Inbound Tourism to Egypt Slumps Due to Regional Tensions

Egyptian Prime Minister Mostafa Madbouly revealed that regional and international geopolitical conditions have had a significant impact on Egypt's hard currency resources, and have been represented in the decline in Suez Canal revenues due to threats to navigation in the Red Sea, and the decline in the number of incoming tourism to Egypt due to regional tensions, and the ongoing (Israeli) war in the Gaza Strip.

Madbouly expressed his fear that events in the Middle East will escalate further, increasing the negative economic repercussions on the economy, especially with Egypt losing nearly seven billion dollars in less than a year, of the total annual revenues of the Suez Canal.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



تراجع السياحة الوافدة إلى مصر بسبب التوترات الإقليمية

كشف رئيس الوزراء المصري مصطفى مدبولي عن أن الظروف الجيوسياسية الإقليمية والدولية كان لها أثر كبير على موارد مصر من العملة الصعبة، وقد تمثل في انخفاض إيرادات قناة السويس بفعل تهديدات حركة الملاحة في البحر الأحمر، وتراجع أعداد السياحة الوافدة إلى مصر بسبب التوترات الإقليمية، والحرب (الإسرائيلية) المتواصلة في قطاع غزة.

وأعرب مدبولي عن تخوفه من تصاعد الأحداث في منطقة الشرق الأوسط إلى ما هو أبعد من ذلك، ما يزيد من التداعيات الاقتصادية السلبية على الاقتصاد، لا سيما مع فقدان مصر ما يقرب من سبعة مليارات دولار في أقل من عام، من جملة إيرادات قناة السويس السنوية.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

The Palestinian Economy Shrinks By 35% Due To the Israeli Aggression

The Palestinian economy shrank 35% due to the ongoing Israeli aggression on the Gaza Strip and the West Bank, Prime Minister Mohammed Mustafa confirmed while chairing the twenty-fifth meeting of the Advisory Council for Official Statistics at the headquarters of the Palestinian Central Bureau of Statistics in the city of Ramallah, in the central West Bank.

Reviewing what the Palestinian economy is incurring as a result of the ongoing aggression, Mustafa stressed that the financial blockade is part of Israel's plan to eliminate the Palestinian national project and destroy the elements of an independent state, as Israel continues to deduct monthly from Palestinian tax revenues under the pretext of paying the allowances of the Gaza Strip, martyrs and detainees. The Prime Minister reviewed the government's efforts towards the Gaza Strip, the financial and economic situation, and the National Program for Development and Development.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

انكماش الاقتصاد الفلسطيني 35% بسبب العدوان الإسرائيلي



انكماش الاقتصاد الفلسطيني 35% بسبب العدوان الإسرائيلي المستمر على قطاع غزة والضفة الغربية، بحسب ما أكد رئيس الوزراء محمد مصطفى، خلال ترؤسه الاجتماع الخامس والعشرين للمجلس الاستشاري للإحصاءات الرسمية في مقر الجهاز المركزي للإحصاء الفلسطيني في مدينة رام الله، وسط الضفة الغربية.

ومستعرضاً ما يتكبده الاقتصاد الفلسطيني جراء العدوان المستمر، شدد مصطفى على أن الحصار المالي هو جزء من خطة إسرائيل للقضاء على المشروع الوطني الفلسطيني، وتدمير مقومات الدولة المستقلة، إذ تستمر إسرائيل شهرياً في الاقتطاع من عائدات الضرائب الفلسطينية بحجة دفع مخصصات قطاع غزة والشهداء والمعتقلين. واستعرض رئيس الوزراء الجهود الحكومية تجاه قطاع غزة والوضع المالي والاقتصادي والبرنامج الوطني للتنمية والتطوير.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

Sudan Approves New Controls to Regulate Foreign Trade Import and Export

The Ministry of Commerce and Supply has issued new export and import controls to regulate foreign trade. The controls in the general conditions of export aim that the commodity is not prohibited from export and that the company holding the register is not a national company or holds an investment license, or has previously been convicted of a criminal offense related to the activity of export or import, or prohibited from export procedures or a comprehensive banking ban.

The controls showed the importance of presenting a real issued contract signed by the exporting and importing parties and documented by the Sudanese embassy or the Chamber of Commerce in the importer's country, and that the contract is the document under which all banking and customs procedures take place, and the authorities related to the activity of the exporter were prevented from amending any of the contract data except after referring to the Ministry of Trade and Supply, and bringing a no-objection certificate from the competent technical authority for private goods.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

السودان يقر ضوابط جديدة لتنظيم التجارة الخارجية استيراداً وتصديراً



أصدرت وزارة التجارة والتموين وضوابط جديدة للصادرات والواردات لتنظيم التجارة الخارجية. وتهدف الضوابط في الشروط العامة للتصدير بأن لا تكون السلعة محظورة من التصدير، وأن لا تكون الشركة حاملة السجل شركة وطنية أو تحمل ترخيص استثمار، أو سبقت إدانتها في جريمة جنائية تتعلق بنشاط الصادر أو الوارد، أو محظورة من إجراءات الصادر أو حظر مصرفي شامل.

وأظهرت الضوابط أهمية إبراز عقد صادر حقيقي موقع من الطرفين المصدر والمستورد وموثق من السفارة السودانية أو الغرفة التجارية في بلد المستورد، وأن يكون العقد هو الوثيقة التي تجري بموجبها الإجراءات المصرفية والجمركية كافة، ومنعت الجهات ذات الصلة بنشاط الصادر من تعديل أي من بيانات العقد إلا بعد الرجوع لوزارة التجارة والتموين، وإحضار شهادة عدم ممانعة من الجهة الفنية المختصة للسلع ذات الخصوصية.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

Oil Prices Stable Despite U.S. Plan to Boost Strategic Reserves

Oil prices steadied on Tuesday after falling in the previous session as a U.S. plan to boost crude strategic reserves provided little support amid broader concerns about weaker future demand growth.

Brent crude futures rose three cents to \$71.45 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude rose seven cents to \$67.45.

Benchmark crude futures fell 6 percent on Monday, hitting their lowest since Oct. 1, after Israel's retaliatory strike on Iran over the weekend did not damage Tehran's oil infrastructure.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)

أسعار النفط مستقرة رغم خطة أميركا لتعزيز الاحتياطي الاستراتيجي



استقرت أسعار النفط، اليوم الثلاثاء بعد تراجعها في الجلسة السابقة، إذ لم تقدم خطة أميركية لتعزيز الاحتياطي الاستراتيجي من الخام سوي دعم طفيف في ظل المخاوف الأوسع نطاقاً بشأن ضعف نمو الطلب في المستقبل. وزادت العقود الآجلة لخام برنت ثلاثة سنتات إلى 71.45 دولار للبرميل، في حين ارتفع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي سبعة سنتات إلى 67.45 دولار.

وانخفضت العقود الآجلة للخامين القياسيين 6% أمس الاثنين، لتصل إلى أدنى مستوياتها منذ الأول من أكتوبر/تشرين الأول، بعد عدم مساس الضربة الانتقامية التي شنتها إسرائيل على إيران في مطلع الأسبوع بالبنية التحتية النفطية ل طهران.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

■ Putin: Russia's Economy Will Grow By 3.9% by the End of the Year

Russian President Vladimir Putin predicted that his country's economy will rise by 3.9% by the end of the year, noting that this percentage exceeds the global average.

"By the end of the year, the index (GDP index) is expected to reach 3.9%, which is higher than the global average, and according to IMF assessments, global GDP growth in 2024 (level) is expected to reach 3.2%," Putin said during a meeting on economic issues.

Putin explained that Russian industry, including high-tech, is proceeding at a good level, citing statistics that Russia's industrial growth during the eight months of this year amounted to 4.5%, while the manufacturing sector grew by 8.1%, and mechanical engineering by about 20%.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)

■ بوتين: نمو اقتصاد روسيا سيبلغ 3.9% بنهاية العام

توقع الرئيس الروسي، فلاديمير بوتين، أن اقتصاد بلاده سيرتفع بنسبة 3.9% بحلول نهاية العام، مشيراً إلى أن هذه النسبة تتجاوز متوسط المعدل العالمي.

وقال بوتين خلال اجتماع حول القضايا الاقتصادية: "من المتوقع أن يبلغ المؤشر (مؤشر الناتج المحلي الإجمالي) بنهاية العام 3.9%، وهو أعلى من متوسط المعدل العالمي وبحسب تقييمات صندوق النقد الدولي، فإن من المتوقع أن يبلغ نمو الناتج المحلي العالمي الإجمالي في عام 2024 (مستوى) 3.2%".

وأوضح بوتين أن الصناعة الروسية، بما في ذلك التكنولوجيا الفائقة، تسير بمستوى جيد، واستشهد بالإحصائيات التي تقيد بأن النمو الصناعي في روسيا خلال الأشهر الثمانية من هذا العام بلغ 4.5%، وفي الوقت نفسه، نما قطاع الصناعات التحويلية بنسبة 8.1%، والهندسة الميكانيكية بنحو 20%.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](#)

